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KONFERENCIJA - Do zdravlja bez prepreka 

 

U tri godine Hrvatsku po dostupnosti zdravstva prestigla i Crna Gora i Srbija! 
 
Zagreb, 27. veljače 2018. – Hrvatski zdravstveni sustav pun je prepreka, a građani svoja 
zakonska prava zdravstvene zaštite, koju istodobno puno plaćaju - ne mogu jednostavno ostvariti. 
Nema zdravstvenih politika i plana, a istodobno u sustavu vlada i korupcija, a zdravstveni se novac 
troši netransparentno i nerijetko sustavom i javnim ustanovama rukovode ljudi koji ne znaju 
upravljati, izabrani su na ta mjesta kao podobni, a ne sposobni. Sve to izjeda zdravstvo, a dodatno 
je erodiralo posljednjih godina odlaskom velikog broja liječnika i drugih zdravstvenih djelatnika. 
 
Unatoč tome, ima primjera dobre prakse, ravnatelja javnih ustanova koji su iz mrtvih digli svoje 
bolnice i domove zdravlja i građanima pružaju dostupnu i kvalitetnu uslugu, povećavaju broj 
zaposlenih, posluju pozitivno te svoje usluge uspijevaju ponuditi i zdravstvenom turizmu.  
 
Neki su od naglasaka današnje Konferencije stranke Pametno na temu dostupnosti zdravstva i 
prava pacijenata pod nazivom „Do zdravlja bez prepreka!“ koju je vodio i moderirao Ivica Puljak. 
 
„Ovo je prva u nizu konferencija stranke Pametno kojima je intencija potaknuti široku javnu 
raspravu o neodrživom stanju u zdravstvu, kako bi se hitno pokrenule dubinske promjene u 
sustavu i zdravstvo počelo oporavljati i učiniti građanima dostupnijim. U samo tri godine od države 
koja se nalazila među zemljama čije je zdravstvo dostupno građanima, spali smo među države čije 
je zdravstvo postalo građanima nedostupno!  To su najnoviji podaci EHCI-a, europske organizacije 
koja mjeri kvalitetu zdravstvenih usluga europskih država. Prema njima po dostupnosti 
zdravstvene zaštite Hrvatsku je prestigla Crna Gora i Srbija.  I to su činjenice koje se svih tiču, jer 
svi se mi u osobnim životima susrećemo s problemima u zdravstvu: dugim listama čekanja, 
nedostatnom i zastarjelom opremom, manjkom liječnika, neravnomjernom raspodjelom 
zdravstvene skrbi…“, uvodno je naglasio Ivica Puljak. 
 
Nenad Horvat, predsjednika Udruge pacijenata Remisija govorio je o nužnosti aktivnog 
uključivanja pacijenata u odluke o načinima njihova liječenja! Kao predstavnik jedne od udruga 
pacijenata zgrožen sam koliko neznanja o liječenju zna biti u zdravstvenoj administraciji. 
 
„Takva administracija u konačnici kroz procedure koje donosi odlučuje i kako će se ljudi liječiti… 
Dok je mi, oboljeli od upalnih reumatskih bolesti, primjerice, nismo suočili s liječenjem biološkom 
terapijom, za to nisu nikad čuli! A ja sam zahvaljujući upravo toj terapiji danas na nogama, a ne u 
kolicima. Zato godinama zagovaramo pravo pacijenata na potpunu informiranost i na informirani 
pristanak na terapiju koja mu se propisuje!“, rekao je Horvat.  
 
Ravnateljica Doma zdravlja Ozalj Nada Diković prezentirala je kako se kroz dobro osmišljene i 
uspješno realizirane projekte sufinancirane iz fondova EU može značajno podići kvaliteta 
zdravstvene usluge te zaposliti i liječnike. Dom zdravlja Ozalj je u suradnji sa svojim Gradom i 
Županijom te tvrtkama na svom području proveo šest projekata čime je nabavljena oprema za 
specijalističke preglede i građani više ne moraju za to hodati po bolnicama. 
  
„Mi smo se prvo okrenuli potrebama stanovnika i s obzirom na naše specifičnosti organizirali svoj 
sustav na koji ćemo način dovesti liječnika pacijentu. Pokrivamo više od 300 četvornih kilometara 
područja, a pretežito imamo staro stanovništvo. Klasičnom organizacijom doma zdravlja ne bi bili 
učinkoviti jer nam do pacijenta treba i više od sata. Zato smo u Dom zdravlja opremili aparatima i 
doveli specijaliste, tako da pacijente ne moramo voziti u Karlovac ili Zagreb, po bolnicama. 
Orijentirali smo se na potrebe starijih, pa danas imamo fizikalnu medicinu i rehabilitaciju te druge 
djelatnosti koje prije nismo ni imali, i pokrivamo potrebe dijagnostike i pregleda stanovnika. Nema 



liste čekanja, imamo više medicinskih timova, uspješno surađujemo s privatnom praksom, te smo 
od 13 narasli na 30 zaposlenih. Usto, imamo specijalističko usavršavanje doktora medicine i postali 
smo mjesto poželjno za zapošljavanje”, rekla je Diković. 
 
Marinko Rade, ravnatelj Bolnice za ortopediju i fizikalnu terapiju iz Rovinja također je prezentirao 
primjer dobrog upravljanja javnom zdravstvenom ustanovom. Kao ravnatelj je svoju bolnicu od 
totalne oronulosti uz investicijske projekte brzo i efikasno pretvorio u modernu zdravstvenu 
ustanovu, koja danas, poput Doma zdravlja Ozalj, zdravstvenu uslugu nudi i turistima. 
 
“Imali smo bolnicu u koju se pacijenti nisu htjeli naručivati. Da bi postali mjesto gdje se na terapije 
naručuju iz cijele Hrvatske istodobno se trebalo krenuti u promjene i načina rada zaposlenih i 
uređenje i opremanje bolnice, rješavanje nagomilanih dugova, ali i pokretanje potpuno novih 
projekata poput terapijske plaže, gdje, primjerice, paraplegičari danas mogu terapiju imati u moru, 
a ne samo slatkovodnom bazenu. Danas poslujemo s dobiti, koju vraćamo u sustav za ulaganje u 
nove projekte i daljnju obnovu bolnice”, naglasio je Rade. 
 
Siniša Varga, saborski zastupnik i bivši ministar zdravstva naglasio je da u Hrvatskoj zdravstvena 
zaštita nije dostupna svima na jednak način, pa prema tome hrvatski zdravstveni sustav nije 
pravičan. Varga je apelirao na neophodnost intervencije u sustav zdravstva kako bi se dostupnost 
izjednačila za što veći broj stanovnika što je dužnost izvršne vlasti. Naglasio je i potrebu ulaganja u 
zdravlje građana čime bi se osigurao i brži razvoj i prosperitet države, što se čini kroz ulaganja u 
preventivne programe i zdravstvene edukacije. 
 
“Nije bilo nikakvog razloga da se programi koji su pokazali rezultate, kao što su Dani otvorenih 
vrata i Program plus gase, da se opet vraćamo unazad i stvaramo liste čekanja, a već smo imali 
model koji ih rješava. Kao što nema nikakvog opravdanja da Hrvatska nema flotu medicinskih 
helikoptera!”, rekao je Varga.   
 
Miroslav Harjaček, voditelj Foruma zdravstva stranke Pametno i predstojnik Klinike pedijatrije 
KBC-a Sestara milosrdnica naglasio je da zdravstveni sustav, koji se treba bazirati na četiri stupa: 
primarnu prevenciju, akutno liječenje, liječenje kroničnih bolesti i ljudi s invaliditetom i tercijarnu 
prevenciju, dostojanstveno starenje i palijativna skrb - u Hrvatskoj nije funkcionalno uređen. 
 
“Sve razine zdravstvene zaštite su bremenite problemima. Primjerice, primarna, koja bi trebala 
rješavati 80 posto svih zdravstvenih problema i držati edukaciju populacije kroz preventivne 
programe zdravstvene zaštite, tako ne funkcionira, jer je u središtu bolnički sustav, koji je i 
preglomazan i skup i često neefikasan”, podvukao je Harjaček i dodao da rješenja treba tražiti u 
reorganizaciji zdravstvene mreže, redefiniranju modela financiranja, stvarnom uvođenju e-
zdravstva i programa preventivne zaštite”, naglasio je Harjaček. 
 
U raspravi je bilo naglašeno kako se dobri primjeri upravljanja u javnom zdravstvu mogu lako 
implementirati na cijeli sustav, da postoji volja. Ivica Puljak je stoga naglasio kako je tu najbitniji 
politički konsenzus, jer nitko nema prava igrati se sa zdravljem građana i zdravljem cijelog naroda!  
 
“Nas zanimaju samo rješenja i kako ih što bolje i što prije implementirati. U protivnom samo 
gubimo vrijeme, koji je za zdravstveni sustav najvrjedniji resurs! Dostupnost zdravstvene zaštite i 
prava pacijenata prvorazredne su teme zemalja Europske unije i bit će na predstojećim izborima za 
EU parlament. Stranka Pametno neće dopustiti da ta pitanja u Hrvatskoj ostanu na margini”, rekao 
je Ivica Puljak. 
 
 
 
 

 


